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Kære Mødedato: 08. maj 2023 kl. 10.00-12:00 
Mødested: A302, 1483-523 
Mødeemne: Møde i uddannelsesnævnet for uddannelsesvidenskab 
 
 
VIP: Kristina Mariager-Anderson (SN-repræsentant), Jette Kofoed, Flemming Georg 
Meier, Ida Schrøder 
Studerende: Rune Boelsmand Bak (SN-repræsentant), Lasse Pedersen, Simone Albers, 
Julie Lundahl Sørensen, Karoline Kramath Nielsen, Oliver Asmund Bornemann, Mathias 
Wittenkamp Mortensen 
Tilforordnede: Pia Bramming (afdelingsleder), Kathrine Mygind (AAU), Anna Skov Jensen 
(holdunderviser Emdrup), Christian Vogensen (Arts Studier - ref.), Maria Solhøj Madsen 
(VEST) 
 
Fraværende: Sofie Kragelund Christensen (suppleant), Jens Erik Kristensen (VIP), Pia 
Seidler Cort (forperson), Hanne Knudsen (VIP) 
 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden og evt. opfølgning på referat  
UN godkendte dagsordenen til dagens møde, men ændrede rækkefølgende så 
godkendelse af introprogrammer blev taget først. Der var ikke opfølgende punkter til 
referatet. 
 

2. Beslutningspunkter (75 min) 
2.1 Årlig status 2023 (60 min) 

Årlig status er en del af det løbende og uddannelsesnære kvalitetsarbejde på Arts og 
er nærmere beskrevet i uddannelseskvalitetsprocesser på Arts. Formålet med årlig 
status processen er, at UN, såvel som SN og institut, på baggrund af et systematisk ef-
tersyn af uddannelserne i deres helhed, prioriterer de indsatsområder, UN vil arbejde 
med i det kommende kvalitetsår for at sikre uddannelsens kvalitet jf. AUs kvalitetspoli-
tik.  
 
Uddannelsesnævnet er det primære forum for den fagnære dialog. Afdelingsleder, 
uddannelsesnævnsforperson og uddannelsesnævn opfordres til i deres drøftelser: 

- fortsat at have fokus på studieintensitet og de dermed forbundne udfordrin-
ger mht. studieprogression og frafald 

- drøfte forskningsdækningen af uddannelserne med udgangspunkt i afde-
lingsleders refleksion over bemandingen af de respektive kurser og hvordan 
man har søgt at løse eventuelle udfordringer (bemandingsplaner) 

- beskrive konkrete handlinger, der adresserer uddannelsens udfordringer og 
sætte en realistisk tidshorisont for gennemførelsen bygge oven på sidste års 
handleplan og forlænge indsatserne, hvor det giver mening 
 

Afdelingslederens og UNs opgaver: 
1. Afdelingsleder gør status på uddannelsernes handleplaner fra sidste år og 

denne status kvalificeres af UNs medlemmer.   

https://kvalitet.au.dk/fileadmin/kvalitetsportal/ARTS/Uddannelseskvalitetsprocesser_paa_Arts.pdf
https://kvalitet.au.dk/fileadmin/kvalitetsportal/ARTS/Procesbeskrivelse_for_aarlig_status_Arts.pdf
https://kvalitet.au.dk/fileadmin/kvalitetsportal/ARTS/Procesbeskrivelse_for_aarlig_status_Arts.pdf
https://kvalitet.au.dk/aarhus-universitet/om-kvalitetsarbejdet-paa-au/kvalitetspolitikken
https://kvalitet.au.dk/aarhus-universitet/om-kvalitetsarbejdet-paa-au/kvalitetspolitikken
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De handlinger, der er afsluttede, føres ind i feltet ”Status på afsluttede handlinger fra 
det seneste kvalitetsår”. Uddannelsesnævnet drøfter på den baggrund, om der er af-
ledte handlinger, der skal videreføres. De afledte handlinger føres ind i handleplanen 
for 2023.  
 
Dette blev gennemgået på sidste møde og der vil på dette møde derfor primært 
være fokus på punkt 2 nedenfor.  
 

2. Afdelingsleder udarbejder et udkast til uddannelsernes handleplaner, som 
drøftes med UN. UN godkender handleplaner for hver enkelt uddannelse til 
indstilling til SN. 
UN bedes især drøfte handlinger i forhold til faglig og social trivsel 

Bacheloruddannelsen i uddannelsesvidenskab:  
Afdelingsleder Pia Bramming gennemgik data og udkast til handleplaner og UN 
drøftede følgende:  
 
Frafaldet for årgang 2022 er grøn både i Emdrup og Aarhus. De indsatser, som der er 
gennemført, har haft den ønskede effekt. Der kan ses, at hypotesen om at jo højere 
prioritet desto lavere frafald holder stik i data, særligt stiger frafaldet betragteligt ved 
3. prioritet og højere. Derudover kan det ses, at jo flere sabbatår den studerende har 
haft, desto større frafald. Denne viden kan særligt bruges ift. rekrutteringsindsatser 
fremadrettet.  
 
Der er 7 nye punkter ift. indsatser på social og faglig trivsel, mens flere punkter fra sid-
ste års handleplan fortsættes. Et af de nye punkter er afholdelse af månedlige lærer-
møder (ikke afdelingsmøder). UN kommenterede, at det bør kaldes undervisermøder. 
Der er forslag om at indføre dimensionsfejringer, at udarbejde et socialudvalg på de 
forskellige campi og at lave en nærmere undersøgelse af social og faglig trivsel. UN 
forslog, at der også sammenlignes data med andre uddannelser på AU. Det kunne 
være interessant at undersøge andre universiteter også, men dette vil være besvær-
ligt grundet datatilgængelighed. Det blev kommenteret, at der bør nedsættes et soci-
alt/fagligt udvalg frem for kun et socialt udvalg, så man får koblet universitetet sam-
men med det sociale. Derudover kunne udvalget samarbejde med De studerendes 
råd ift. at koordinere indsatser på området. Der var flere for UN som gerne ville del-
tage i sådan et udvalg.  
 
UN forslog at ændre sæbekasseløb til en Emdrup-festival som stort fælles socialt ar-
rangement for hele instituttet.  
 
Kandidatuddannelsen i uddannelsesvidenskab:  
Afdelingsleder Pia Bramming gennemgik data og udkast til handleplaner og UN 
drøftede følgende:  
 
Der er flere overlap i handlinger fra handleplanen fra bacheloruddannelsen. Frafalds-
tallene ser gode ud, ligesom på bacheloren. Dimittendledighedstallene er forbedret 
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og de nyeste tal vil gøre, at indikatoren vil blive grøn fremadrettet, når tallene fra 
2019 falder ud, hvor ledigheden var særlig høj.  
Der blev forslået flere handlinger, som kunne skrives ind under delpolitik 4.  
 
Beslutning: 
Uddannelsesnævnet besluttede, hvilke handlinger, der skal prioriteres i handlepla-
nerne for 2023 på baggrund af sidste års handleplaner og uddannelsernes aktuelle 
status og indstiller herefter handleplanerne for 2023 til behandling i studienævnet. 
 
Næste skridt 
Afdelingsleder sender handleplaner for 2023 til studienævnssekretær Kim Behrens 
Jessen klakj@au.dk senest den 13. juni 2023. 
 

2.2 Godkendelse af program(mer) for studiestart (15 min) 
Cheftutorerne Casper Ingerslev, Ida Marie Lorenz, Tobias Kabat og Thea gæstede 
mødet på dette punkt og præsenterede udkast til programmer for studiestart.  
 
Bacheloruddannelsen i uddannelsesvidenskab:  
Aarhus: 
Programmet tager meget udgangspunkt i programmet for sidste år. IT-kurset er ble-
vet rykket til om tirsdagen for at der er mere tid til det. Arts Karrieres indspark er under 
oplæg. UN roste, at der er nogle forkortede dage ift. at det kan være en lang uge 
med mange indtryk. Ift. rundvisning på biblioteket er de studerende opdelt i to hold, 
da de ellers er for mange. Der var lidt småkommentarer til velkomstbrevet. UN roste 
cheftutorerne for et godt program.  
 
Emdrup: 
Cheftutorerne præsenterede programmet. Der forslås at slette sætning omkring, at 
biblioteket ikke bruges det første år.  
 
Kandidatuddannelsen i uddannelsesvidenskab:  
Aarhus: 
Programmet er inspireret af programmet for sidste år. Der er udarbejdet en strukturel 
skitse, mens der mangles at blive planlagt de enkelte dele. Der søges efter at finde en 
god balance mellem fagligt indhold og sociale aktiviteter. Der er fokus på, at der star-
ter studerende, som ikke har læst en bachelor på universitetet, og undgå gruppedan-
nelser. Det er et krav fra afdelingen, at der er fokus på studiegruppedannelse og det 
at arbejde i gruppe i studiestarten. Det er ligeledes vigtigt at minde de nye stude-
rende om introkurset efter studiestartsugen. UN synes, at dette er et godt udgangs-
punkt og roste programmet. 
 
Emdrup: 
Cheftutorerne deltog virtuelt på mødet, da de var på hyttetur. UN forslog, at der ind-
sættes nogle Emdrup-billeder. Pia Bramming sender disse til cheftutorer. UN ønsker at 
ændre formuleringen omkring biblioteket, så det ikke beskriver det som et sted, der 

mailto:klakj@au.dk
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ikke bruges det første år. Derudover ønsket UN, at det tydeliggøres, hvem der er af-
sender på de forskellige elementer i introbrevet. Til sidste kommenterede UN formule-
ringen om, at ”Uddannelsesvidenskab er en samfundsvidenskabelig uddannelse på 
et humanistisk fakultet”, som bør genovervejes. Et forslag var, at det kan ændres til 
”Uddannelsesvidenskab er en bacheloruddannelse, som befinder sig i krydsfeltet 
mellem samfundsvidenskab og humaniora, uddannelsen befidner sig på det huma-
nistiske fakultet.” Et andet forslag er at forsimple det og skrive, at uddannelsen er på 
det humanistiske fakultet.   
 
Generelt: 
Der forslås at henvise til vejledning for studiegrupper i begge introprogrammer. Lige-
ledes bør der øges bevidstheden for nye studerende omkring de forskellige kommu-
nikationsplatforme (AU-mail, Brightspace, etc.) i studiestartugen. 
 
Beslutning:  
UN godkendte programmerne for studiestart. UN takkede for det store arbejde og 
mindede om, at hvis der er behov for hjælp, kan afdelingsleder eller AAU’er kontak-
tes. 
 
Næste skridt:  
Bacheloruddannelsen: Cheftutorerne skal sende det godkendte program til studie-
startskoordinatorerne i VEST Jannie Laigaard eller Trine Schouborg senest 1. juni. 
 
Kandidatuddannelsen: Cheftutorerne skal sende det godkendte program til uddan-
nelseskonsulent Louise Weinreich senest 23. juni 2023. 
 

3. Drøftelses- og orienteringspunkter (80 min) 
3.1 Opsamling på semestermøder afholdt på BA 2. og 4. semester, samt KA 2. se-

mester (20 min) 
Fremmødet har været lidt lavere end det plejer at være til semestermøderne. UN blev 
præsenteret for tematikker og emner, som var blevet taget på de forskellige seme-
stermøder. UN drøftede om dette gav inspiration til handlinger. 
UN drøftede BA 4. semesterstuderendes følelse af, at det er et hårdt semester, og 
hvilke grunde dette kunne skyldes. Et forslag var at tilbyde træning i læsning for at af-
hjælpe følelsen af store læsemængder. En anden problematik er, at mange stude-
rende begynder med studiejobs på 4. semester, hvilket tager noget af deres tid.  
 

3.2 Status på studieordningsrevision på Bacheloruddannelsen i uddannelsesviden-
skab (10 min) 

Der arbejdes på højtryk. Pt. planlægges uddannelsesvidenskabelig dag ift. at få input 
til studieordningsrevisionen. Her er studenterrepræsentanter inviteret med. Arbejds-
gruppen har arbejdet på at skabe en bred studieordning, hvor de forskellige faglig-
heder i afdelingen kan spille ind. 
 
3 Forslag til kommende møder (5 min) 

3.1 Forslag til kommende UN-møder 
Forslag kan sendes på skrift. 
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Ønsker til kommende punkter: 
(hvis de skal på et UN-møde, skal der foreligge en sagsfremstilling) 
 Samlet litteraturliste 
 Studiekultur, herunder semesterfrafald og generelt fremmøde til holdundervis-

ning  
 Fremtidig rekruttering af nye studerende 
 Eksamensformer - Hvilke er der?  Hvordan benyttes de? 
 Drøftelse af behandling og håndtering af undervisningsplaner og UNs rolle i dette.  

 
3.2 Forslag til punkter, som skal foreslås til behandling i SN 

Der var ingen forslag. 
 
4 Meddelelser (10 min) 

4.1 Nyt fra afdelingsleder 
Ingen nyheder 
 

4.2 Nyt fra UN-forperson, UN-næstforperson og SN-repræsentanter 
Ingen nyheder 
 

4.3 Nyt fra de studerende 
Der er udarbejdet en køreplan for bachelorfejring i Aarhus. UN forslår, at der koordi-
neres mellem Aarhus og Emdrup.  
Derudover er det Simones sidste møde, da hun har fået arbejde. UN takkede for hen-
des indsats og lykønskede hende med jobbet.  

 
4.4 Nyt fra Vejledning og Studieinformation 

Der er blevet indkaldt til 50 forsinkelsessamtaler på BA og 18 på KA. Det er stude-
rende som er mere end 30 ECTS forsinket. 
 

4.5 Nyt fra Arts Studier 
• Nyhedsbrev Arts studier findes på underviserportalen. 

 
5 Evt. (5 min) 

Der var intet under eventuelt. 
 
 

https://medarbejdere.au.dk/fakulteter/ar/til-undervisere-paa-arts/nyhedsbrev-fra-arts-studier/
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